

# Bourse Saif / Benoît Schaeffer pour l'édition photographique

*La Saif-Benoît Schaeffer Publishing Grant for a Photography Book*

LE LAURÉAT 2024 / THE 2024 WINNER

**José Nicolas**



© José Nicolas

# Bourse Saif / Benoît Schaeffer pour l'édition photographique

*La Saif-Benoît Schaeffer Publishing Grant for a Photography Book*

En hommage à Benoît Schaeffer, photojournaliste qui nous a quittés en 2020, la Saif organise une bourse dédiée à l'édition photographique pour encourager et mettre en valeur le travail d'un photographe professionnel de presse et/ou documentaire, pour la création d'un ouvrage monographique imprimé. Elle s'adresse aux photographes français ou étrangers résidant en France et présentant un projet de publication en association avec une maison d'édition. La bourse est dotée de 10 000 euros par la **Saif** est remis au gagnant de cette deuxième édition, **JOSÉ NICOLAS**, pour son projet de monographie aux éditions Revelatoer.

As a tribute to photojournalist Benoît Schaeffer who passed away in 2020, La Saif has a grant program for the publication of photography books. The grant is designed to support and highlight the work of a professional press or documentary photographer, and provide backing needed to publish a printed book. The grant is open to photographers living in France who make a submission in association with a publishing house for the production of a book. The grant sponsored by **La Saif** is for €10,000, and will be presented to the second recipient **JOSÉ NICOLAS**, for the planned monograph of his life's work to be published by Revelatoer.

## JURY

PIERRE CIOT / La Saif  
DELPHINE LELU / Images Evidence  
LORENZO VIRGILI / *Transmission.photo*  
MARIE ROBERT / musée d'Orsay  
ALFRED YAGHOBZADEH, lauréat de la Bourse Benoît Schaeffer en 2023  
YEGAN MAZANDARANI / Four Eyes Editions  
AURÉLIE LACOUCHIE/ MEP ; membre des CA de Gens d'images et de l'ANI